

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 22 OKTOBER 2013 (SELASA)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1.	Gempa Sederhana Landa Negros, Filipina	Bernamea.com
2.	Mampu Jana RM150 Bilion	Berita Harian
3.	Tambah Dana Petani Kontrak	Harian Meto
4.	Irda Sees Challenging Times Ahead	The Star
5.	Pelaburan Iskandar RM128.21b	Utusan Malaysia
6.	Akar Pokok Makin Bertambah	Harian Metro
7.	TPPA : Malaysia Akan Rugi Jika Tolak Penyertaan	Utusan Malaysia

BERITA ONLINE
BERNAMA.COM
TARIKH: 22 OKTOBER 2013 (SELASA)



Gempa Sederhana Landa Negros, Filipina

KOTA KINABALU, 21 Okt (Bernama) -- Gempa bumi sederhana dengan kekuatan 5.2 pada skala Richter menggegarkan Negros, Filipina, pada pukul 7.30 pagi Isnin.

Menurut [Jabatan Meteorologi Malaysia](#), gempa itu berpusat di 16 kilometer dari bandar raya Tagbilaran dan 779 km dari timur laut Sandakan.

Tiada ancaman tsunami dilaporkan.

-- BERNAMA

PERSIDANGAN BIOTEKNOLOGI DAN BIOEKONOMI ASIA-PASIFIK 2013

Mampu jana RM150 bilion

» Keyakinan pelabur dorong perkembangan industri

Oleh Mohd Iskandar Ibrahim
mohd_iskandar@bh.com.my

► Johor Bahru

Malaysian Biotechnology Corporation (BiotechCorp) menyasarkan industri bioteknologi negara mampu menyumbang RM150 bilion kepada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) menjelang 2020.

Ketua Pegawai Eksekutifnya, Datuk Dr Mohd Nazlee Kamal, berkata sasaran itu mampu dicapai berikutan perkembangan pesat industri berkenaan membabitkan segmen perindustrian, penjagaan kesihatan dan pertanian.

"Seperti di Johor, industri ini semakin berkembang, malah setakat September lalu, ia membawa masuk pelaburan RM1.3 bilion ke negeri ini terutama dengan pelaburan menerusi syarikat di bawah Bio-Nexus dan Bio-XCell melalui Program Transformasi Bioekonomi.

"Jadi, industri ini berpotensi mencapai pelaburan sehingga RM150 bilion menjelang



Mohd Nazlee (kiri) bertukar dokumen dengan Wan Amir Jeffery pada majlis menandatangani MoU antara Biotechcorp dan J-BioTech di Johor Bahru, semalam.

(FOTO ZULKARNAIN AHMAD TAJUDDIN/BH)

2020 berdasarkan perkembangan pesat, selain keyakinan pelabur terhadap dasar negara," katanya.

Beliau berkata demikian pada sidang media selepas menandatangani perjanjian persefahaman (MoU) bersama Ketua Pegawai Eksekutif Johor Biotechnology And Biodiversity Corporation (J-Biotech), Wan Amir Jeffery Wan Abdul Majid, di sini, semalam.

Mohd Nazlee berkata, Malaysia mempunyai potensi menjadi peneraju industri bio-

teknologi kerana mempunyai sumber pelbagai dan boleh diketengahkan, sekali gus menjana ekonomi negara ke arah lebih baik.

Kerjasama tingkat pelaburan

Mengulas perjanjian persefahaman itu, beliau berkata, MoU selama tiga tahun itu akan memberi tumpuan kepada kerjasama untuk meningkatkan lagi pelaburan berdasarkan industri bioteknologi di Johor.

"Ia akan membabitkan ka-

jian, pembangunan serta menambah nilai pasaran produk untuk dikomersialkan. Sebagai permulaan, kedua-dua syarikat akan menjalankan kajian bersama mengenai kluster bioaromatik di BioDesaru Organic Food Valley di Kota Tinggi," katanya.

Sementara itu, Wan Amir Jeffery berkata, kedua-dua pihak juga merancang bekerjasama melaksanakan beberapa aktiviti termasuk program membabitkan penduduk di sebuah kawasan.

KERATAN AKHBAR
HARIAN METRO (BISNES): MUKA SURAT 40
TARIKH: 22 OKTOBER 2013 (SELASA)

Tambah dana petani kontrak

Kuala Lumpur: Malaysia Biotechnology Corporation Sdn Bhd (Biotechcorp) berharap kerajaan dapat memberi bantuan dari segi penambahan dana kepada kumpulan petani yang menyertai kontrak pertanian menerusi koperasi kumpulan berkenaan dalam usaha menggalakkan pertumbuhan ekonomi luar bandar dan syarikat bioteknologi tempatan.

Program kontrak pertanian adalah usaha yang dilakukan oleh Biotechcorp menerusi pemain industri bioteknologi dalam segmen pertanian dan penternakan yang mana ia membolehkan petani tempatan dapat membuat tanaman berkualiti yang mendapat permintaan tinggi di pasaran tempatan dan asing.

Ketua Pegawai Eksekutifnya Datuk Dr Mohd Nazlee Kamal berkata, ketika ini program berkenaan di peringkat akhir untuk dilaksanakan sepenuhnya bermula suku pertama tahun depan secara agresif.

Beliau berkata, program itu mendapat sambutan baik daripada pihak kerajaan negeri yang ingin mengusahakan tanah terbiar di negeri masing-masing kerana ia boleh membantu meningkatkan ekonomi masyarakat setempat menerusi jualan pertanian.

"Kami telah mengenal pasti tanaman dan hidupan air yang berkualiti tinggi untuk diusahakan petani tempatan dan ketika ini banyak syarikat bioteknologi berminat untuk menjadi pembeli produk keluaran petani kontrak.

"Untuk itu, sekiranya kerajaan menerusi Belanjawan 2014 dapat mengumumkan sesuatu yang boleh membantu golongan petani dari segi pemberian dana perniagaan secara khusus dalam segmen galakan perkembangan produk bioteknologi, saya yakin ia mampu menggalakkan aktiviti di dalam program ini," katanya kepada Bisnes Metro, di sini, baru-baru ini.

Irda sees challenging times ahead

By ZAZALI MUSA
zaza@thestar.com.my

JOHOR BARU: The Iskandar Regional Development Authority (Irda) sees attracting new investments into the country's first economic growth corridor becoming more challenging in the coming years.

Chief executive officer Datuk Ismail Ibrahim said the ever-changing global investment climate and competition from countries in the region were the two main factors that contributed to the challenge.

"It is important to ensure that Iskandar Malaysia remains attractive as an investment destination regardless of what the global economic situation is or the challenge that we are facing," he said.

He said this to reporters after the opening of BioMalaysia and BioEconomy Asia Pacific 2013, by Johor Mentri Besar Datuk Seri Mohamed Khaled Nordin yesterday.

According to Ismail, from 2006 until Sept 30, 2013, Iskandar Malaysia received RM128.21bil in cumulative committed investments from the RM119bil recorded as at end of June, this year.

He said of the RM128.21bil, RM55.81bil, or 44%, had been realised, of which RM83.40bil, or 65%, came from domestic investors while RM44.81bil, or 35%, were contributed by foreign investors.

